
رضاییان در بین گزینه های 

بازگشت به بلژیک
رقابت های لیگ بلژیک در نهایت به دلیل ویروس کرونا تعطیل و 

بروژ به عنوان قهرمان این فصل معرفی شد. حالا باشگاه های این 

کشور به دنبال تقویت خود برای فصل آینده هستند و گزینه های 

مختلف را زیر نظر دارند. سایت فوتبال پرمیر بلژیک در گزارشی به 

بررسی 9 گزینه مناسب برای پست مدافع راست پرداخته  است که 

در میان آنها نام رامین رضاییان نیز دیده می شود. این سایت در 

مطلب خود آورده است: »با توجه به تعداد بالای گزینه های مناسب 

برای پست مدافع راســـت، در این مطلب به بررسی بازیکنانی 

پرداخته ایم که در پایان فصل به عنوان بازیکن آزاد می توانند به 

باشگاهی جدید بپیوندند. بازیکنانی که یا ملیت بلژیکی دارند 

یا ســـابقه حضور در لیگ این کشـــور را در کارنامه دارند. رامین 

رضاییان یکی از گزینه های مناســـب است. پس از چند خرید 

ایرانی که شارلروا انجام داد، اوستنده نیز تصمیم گرفت در 

میانه های سال 2017 یک بازیکن ایرانی به ترکیب خود 

اضافه کند. با حضور رضاییان آنها در سمت راست 

خـــود یک مدافع ملی پوش ایرانی را دراختیار 

داشتند که می توانست به خوبی این جناح 

را پوشش دهد. او پس از حدود 1100 

دقیقه بازی بـــرای این تیم دوباره به 

خاورمیانه برگشـــت و این بار راهی 

قطر شد تا فوتبالش را در الشحانیه 

ادامه دهد. رضاییان در قطر توانست روند 

خوبی در گلزنی داشته باشد و در دو سال حضورش 

در این تیم 12 گل به ثمر رســـانده است. با این 

شـــرایط او می تواند دوباره به لیگ بلژیک 

برگشته و گزینه مناسبی برای تیم های 

این کشور باشد.«

پیچیده تریـن  از  یکـی  بـه  پرسـپولیس  و  برانکـو  مسـاله 

مـوارد ایـن روزهـای فوتبـال کشـور تبدیـل شـده و هـواداران 

سـرخ نمی داننـد کـه بایـد کـدام حـرف را بـاور کننـد و تنهـا 

لحظه شـماری می کننـد تـا پروفسـور بتوانـد هرچـه زودتـر 

رویایی تریـن  از  بابـت سـاخت یکـی  را  حق الزحمـه اش 

پرسـپولیس های تاریـخ دریافـت کنـد. در ایـن بین سیاسـت 

یک بـام و دو هـوای باشـگاه پرسـپولیس در قبـال سـرمربی 

اسـبق و موفـق تیم شـان بدجـوری تـوی ذوق می زنـد و 

سـردرگمی زیـادی را بـرای هـواداران ایـن تیـم ایجـاد کـرده 

است. مسئولان باشگاه از یک سو دم از پرداخت بدهی شان 

بـه ایـن مربـی کـروات می گوینـد و از سـوی دیگـر اعتـراض 

خـود بـه رای صـادر شـده در فیفـا را اعـام می کننـد تـا از زور 

تعجـب همـه انگشـت به دهان بماننـد. 

رغبتی از کدام توافق حرف می زند؟

بـا اینکـه طبـق اعـام کمیتـه حقوقـی باشـگاه پرسـپولیس، 

اعتـراض آنهـا بـه رای صادره فیفا درخصـوص پرونده برانکو و 

دسـتیارانش به فیفا ارسـال شـده است، اما علی رغبتی یکی 

از اعضـای هیات مدیـره باشـگاه پرسـپولیس در گفت وگـو بـا 

»فرهیختـگان« از قدم هـای موثـر باشـگاه بـرای توافـق با این 

مربـی موفـق صحبت کرد. 

هرچند همیشه بافاصله بعد از طرح این موارد، وکیل برانکو 

خیلـی سفت وسـخت اقـدام بـه تکذیب خبر توافـق و مذاکره 

کـرد، امـا بـاز هـم شـاهد ایـن هسـتیم کـه پرسپولیسـی ها 

بی توجـه بـه ایـن تکذیبیه ها کار خودشـان را می کنند و برای 

ایجـاد محبوبیـت در میـان هواداران طـوری وانمود می کنند 

کـه در آسـتانه توافقـی بزرگ با فردی هسـتند کـه چند مدیر 

در انجـام آن ناتـوان بودند. 

اینکـه رغبتـی از انجـام کـدام کار بـزرگ و براسـاس چـه 

مذاکـره ای حـرف می زنـد، موضوعـی اسـت کـه شـاید 

هیچ کـس بـه انـدازه خـودش و البتـه همکارانش در باشـگاه 

پرسـپولیس نمی توانـد در مـورد آن صحبـت کنـد. 

دلخوری از اظهارات آقای عینک آفتابی

یکـی از مـواردی کـه ایـن روزهـا عجیب جلب توجـه می کند، 

مصاحبه هـای متعـددی اسـت کـه معـاون حقوقـی باشـگاه 

پرسـپولیس بـا خبرنـگاران انجـام می دهـد و در آن از بـاز 

بـودن راه هـای توافـق و تاش هـای باشـگاه بـرای انجـام این 

کار مهـم می گویـد. 

طبـق شـنیده های »فرهیختـگان« ایـن موضـوع بـه گـوش 

برانکـو ایوانکوویـچ رسـیده و او از ایـن اتفـاق ابـراز ناراحتـی 

کـرده اسـت. براسـاس شـنیده ها او بابـت صحبت هایـی کـه 

توسـط مهـدی خواجه ونـد، مطرح شـده بـه نزدیکانش گفته 

اسـت کـه نمی دانـد مدیـران باشـگاه از کـدام توافق صحبت 

می کننـد چـون اصـا توافقـی در کار نیسـت و چیـزی کـه 

مشـخص اسـت حکـم فیفـا بایـد اجـرا شـود. مربـی کـروات 

گفتـه اینکـه یـک فـرد حقوقی بـا عینک آفتابی و شـال گردن 

بیایـد مقابـل خبرنـگاران قـرار بگیـرد و از توافق بـا او صحبت 

کنـد، بسـیار عجیـب اسـت و ظاهـرا اوضـاع برعکـس شـده و 

آقایـان به جـای اینکـه بـرای پرداخـت حقـوق او و همکارانش 

کـه همـراه بـا کلـی موفقیـت بـرای پرسـپولیس بـوده، اقـدام 

کننـد مـدام مقابـل دوربین ها ژسـت می گیرنـد و حرف هایی 

می زننـد کـه هیچ کـدام از آنهـا واقعیـت نـدارد. 

برانکو از شنیدن این موضوع که مسئولان باشگاه می خواهند 

با کمی تخفیف پول او را به حسـابش واریز کنند، شـگفت زده 

شده و اعام کرده است هیچ توافقی در کار نبوده و قرار نیست 

بـه کسـی تخفیف بدهـد. ضمن اینکه با اعتـراض جدیدی که 

آنهـا بـه رای فیفـا داشـته اند، عاوه بـر مبلغـی کـه فیفـا تعیین 

کـرده اسـت، آنهـا بایـد 5 درصـد هـم جریمـه دیر کـرد بپردازند 

کـه از همیـن حـالا بایـد بـه فکر تهیه این مبلغ هم باشـند!

 با 5 درصد جریمه دیرکرد 

چه کار می توان کرد؟!

با یک حسـاب سرانگشـتی می توان متوجه شـد که سـرخ ها 

بابـت جریمـه دیرکـرد مبلـغ قـرارداد برانکـو کـه بیـش از یـک 

میلیـون یـورو اسـت بایـد مبلغـی در حـدود 50 هـزار یـورو 

بپردازنـد کـه بـا نـرخ ارز ایـن روزهـای بـازار رقمـی در حـدود 

یک میلیـارد تومـان می شـود. پرسپولیسـی ها می توانسـتند 

بـا هزینـه کـردن ایـن پـول در ورزشـگاه شـهید کاظمـی تـا 

مدت هـا بـا خیـال راحـت زمین تمرینـی خود را بیمـه کنند و 

ضمن کاشـت چمنی مطلوب، پیسـت دور زمین و همچنین 

برخـی از امکانـات لازم تمرینـی را تهیـه کننـد، امـا حالا باید 

ایـن پـول صرف یک بازی شـود که نتیجـه اش از پیش تعیین 

شـده اسـت و همه می دانند که این پرونده هم در فیفا تایید 

شـده و زمـان پرداخـت ایـن پول هـا فرا می رسـد. 

  گزارش

تکذیب حرف های هیات مدیره پرسپولیس درباره توافق از سوی مربی کروات

برانکوحکمفیفابهعلاوه5درصدجریمهرامیخواهد!

گزارش »فرهیختگان« از یک ابهام بزرگ در استقلال با انتشار اسناد پرداختی کارگزار سابق

طلب قدیمی به اسم کمک قرض  الحسنه زنده شد؟

نامزدهای انتخاباتی که در فدراسیون های مختلف پست می گیرند

مهندسی همگانی!

بزرگنمایی ها  در ماجرای میزبانی جام ملت ها  از 2019 تا 2027

رویاپردازی مدیران بی اساسنامه 

تکذیب ادعای مدیران پرسپولیس درباره توافق

 برانکو حکم فیفا به علاوه 5 درصد 
جریمه را می خواهد!

رضاییان در بین گزینه های بازگشت به بلژیک

همراهی ستاره های فوتبال با جنبش سیاهان در آمریکا

ژسوس: نژادپرستی دردناک است

بشار تا وقتی نصف پولش را نگیرد، نمی آید، تمدید هم نمی کند

رسن در مسیر  
برانکو

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

بعد از فســـخ قرارداد اســـتقال با کارگزار قبلی این باشـــگاه 

)شـــرکت آریابرتر(، تازه مشکات این باشگاه آغاز شده است و 

از آنجایی که مســـئولان این کارگزاری اعتقاد دارند بدون  مجوز 

از آنها و به  صورت غیرقانونی قرارداد قبلی فسخ و قرارداد جدید 

با کارگزاری جدید امضا شـــده است، حالا  حالاها استقالی  ها 

باید پای عواقب آن بایستند. 

از ســـوی دیگر مسئولان باشگاه اســـتقال همان  طور  که قبا 

هم اشـــاره کردیم درخصوص دلایل فسخ قراردادش با آریابرتر، 

دلایل خاص خودش را داشته و اعتقاد دارند که آریابرتر به  خاطر 

عدم  تعهـــد به بندهای قراردادش درخصوص اســـتقال حق 

هیچ اعتراضی ندارد و در  صورت اعتراض هم این استقالی  ها 

هستند که می  توانند کار را از مسیر حقوقی پیگیری کنند، اما 

بعدا اتفاقاتی افتاد که نشـــان داد دســـت بالا با کارگزار سابق 

بوده و چه  بســـا آنها بتوانند با اقدامات حقوقی خود، استقال 

را دچار دردسر کنند. 

همچنین پس از اینکه از ســـوی ســـعادتمند گفته شد شرکت 

آریا  برتر طی ســـال گذشـــته تا به امروز ریالی برای این باشگاه 

درآمد نداشته است، این شرکت تصمیم گرفت رسید واریز منابع 

مالی به  حساب باشگاه یا خزانه باشگاه استقال را منتشر کند 

که طبق این اسناد، آریابرتر رقمی میلیاردی به استقال کمک 

مالی داشته است. 

مدیرعامـل اسـتقال در جمع خبرنـگاران گفته بود: »در تاریخ 

28 خـرداد سـال 98 بـا شـرکت آریا  برتـر، قـراردادی تنظیـم 

کردیم که از آن تاریخ تاکنون، از این شـرکت عایدی  ای نصیب 

باشـگاه اسـتقال نشـده اسـت. به  عنـوان نماینـده باشـگاه 

اسـتقال می  گویـم چـرا شـرکت آریا  برتـر در قالب دادخواسـت 

یـا اظهارنامـه، جلـوی کمـک شـرکت فـولاد متیـن را می  گیـرد 

که اجازه ندهد به اسـتقال مسـاعدت شـود و باشـگاه از پس 

هزینه  هـای خـود بربیایـد؟ مگـر آریـا برتـر سـال گذشـته چقدر 

بـه باشـگاه کمـک کـرد؟ در قـرارداد بـا این شـرکت، دینـاری به 

اسـتقال نرسـیده اسـت. در تاریخ 12 بهمن 98، الحاقیه  ای 

 در قالـب قـرارداد قرض  الحسـنه تضمیـن و قـرار شـد مبلـغ 

9 میلیـارد و 674 میلیـون تومـان در یک  مـاه بـه اسـتقال 

پرداخت شـود. در ادامه قرار شـد که به  صورت روزانه، اسـتقال 

مبلـغ 40 میلیـون تومـان خسـارت پرداخـت کند. کجـای دنیا 

چنیـن چیزی وجـود دارد؟«

نکته قابل توجه اینکه کارگزارها که طی سالیان گذشته به  جای 

اسپانســـرها در دو باشـــگاه ســـرخابی عنان کار را در اختیار 

گرفته  اند، طبق تعهدات صورت گرفته باید در ازای استفاده از 

لوگوی این دو باشـــگاه از مبادی مختلف به تامین منابع مالی 

پرداخته و از جهت اقتصادی کمک  حال استقال و پرسپولیس 

باشند. این اتفاق طی چند ماه اخیر در پرسپولیس تا حدودی 

محقق شد، اما اســـتقالی  ها در ازای قرارداد با کارگزار سابق 

خود نه  تنها پولی را به  عنوان حق اسپانســـر دریافت نکرده  اند، 

بلکـــه مبلغی را به  عنوان قرض آن  هم با جریمه دیرکرد، دریافت 

کرده  اند تا امروز مجبور شـــوند روزانـــه 40 میلیون تومان نیز 

به  عنوان جریمه پرداخت کنند. یعنی آریا  برتر نه  تنها عایدی  ای 

برای آبی  ها نداشت، بلکه با این ترفند به  نوعی یک پولی هم از 

این باشگاه طلبکار شد. 

یک ابهام بزرگ؛ طلب قدیمی را زنده کردند؟

شرکت آریا  برتر، به  عنوان کارگزار قبلی باشگاه استقال مدعی 

است که باشگاه نباید قراردادی با کارگزار جدید امضا می  کرد 

و باید تکلیف قرارداد این شـــرکت و استقال مشخص می  شد. 

همین مساله، باعث اختاف  هایی بین هیات  مدیره و سعادتمند 

شد. اگرچه بعد از صحبت  های مدیرعامل استقال، فضا کمی 

تلطیف شـــد، اما شـــرکت آریابرتر برای روشن شدن ابهامات، 

مبالغ کمک خود را به باشـــگاه استقال منتشر کرد. در واقع 

این شرکت مدعی شد که بیش از 10 میلیارد تومان به باشگاه 

استقال به صورت قرض  الحسنه کمک کرده است، در صورتی که 

قرار به پرداخت پول از ســـوی این شـــرکت نبوده است. با این 

حال انتشار اسناد پرداختی  های کارگزار قبلی استقال به این 

باشـــگاه، امروز یک سوال و ابهام بزرگ را در باشگاه استقال 

به وجود آورده است. 

هرچند به عقیده مدیرعامل استقال، کلیت این قرارداد مبهم 

بـوده و جـای سـوال دارد و حتـی وی روز گذشـته نیـز این  طـور 

عنـوان کـرد کـه درخصـوص وضعیـت کارگزار قبلـی، مباحث و 

مذاکـرات خوبـی صـورت گرفتـه و قـرار اسـت در سـه چهـار روز 

آینـده مشـکل بـا کارگـزار قبلـی حل و فصـل شـود. در غیـر این 

صـورت یک سـری شفاف  سـازی  ها را انجـام خواهنـد داد، امـا 

موضـوع پرداختی  هـای آریابرتـر و واریزی  هـا از موسسـه مالـی 

کوثـر در ذهـن مسـئولان اسـتقال ایـن سـوال را ایجـاد کـرده 

اسـت چراکـه ایـن پول هـا از موسسـه  ای واریـز شـده کـه یـک 

بدهی قدیمی به باشـگاه اسـتقال دارد و حالا این ابهام وجود 

دارد که آیا ممکن اسـت آریابرتر به قصد تسـویه بدهی قدیمی 

ایـن حسـاب بـا آبی پوشـان ایـن طلب را به اسـم اسـتقال زنده 

و آن را در ازای کمـک قرض  الحسـنه آن هـم بـا جریمـه دیرکـرد 

روزانه در اختیار این باشـگاه قرار داده باشـد؟ دیروز که با یکی 

از مدیـران ارشـد باشـگاه اسـتقال در ایـن خصـوص صحبـت 

کردیـم، تاییـد کـرد کـه ایـن ابهام در باشـگاه وجـود دارد و باید 

مورد بررسـی قـرار بگیرد. 
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 شماره مسلسل ۳۷۹۲
 یکشنبه ۱۸  خرداد  ۱۳۹۹

 ۱۵ شوال ۱۴۴۱  
 ۷  ژوئن ۲۰۲۰ 

 شماره ۳۰۵۴
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